
UCHWAŁA NR XXII / 130 / 2012
RADY MIEJSKIEJ W LWÓWKU

z dnia 16 maja 2012 r.

w sprawie: odmowy zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków przez Radę Miejską w Lwówku z uwagi na sporządzenie taryf niezgodnie z przepisami 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 
142, poz. 1591) oraz art. 24 ust. 1 oraz art. 21 ust. 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (j.t. Dz.U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858 z późn. zm.) Rada Miejska 
w Lwówku postawia 

§ 1. Odmówić zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Lwówku 

Arkadiusz Kaźmierczak
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Uzasadnienie

DO UCHWAŁY NR XXII/ 130/2012 

Rady Miejskiej w Lwówku 

z dnia 16 maja 2012 roku 

W sprawie:odmowy zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków przez Radę Miejską w Lwówku z uwagi na sporządzenie taryf niezgodnie z przepisami 

Kluczowym elementem ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
i odprowadzeniu ścieków jest formalna procedura weryfikacji zatwierdzania przez organy gminy poprawności 
ustalania przez przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjne cen i stawek opłat za wodę i ścieki. 

Zgodnie z art. 24 ustawy pierwszy etap procedury zatwierdzania taryf polega na ich weryfikacji przez 
Burmistrza. W terminie 70 dni przed planowanym dniem wejścia taryf w życie przedsiębiorstwo przedstawia 
organowi wykonawczemu gminy wniosek o ich zatwierdzenie, załączając szczegółową kalkulację cen i stawek 
opłat oraz aktualny wieloletni plan modernizacji i rozwoju urządzeń wodociągowych oraz kanalizacyjnych. 
Organ wykonawczy gminy sprawdza, czy przedłożone taryfy i plan zostały opracowane zgodnie z przepisami 
ustawy oraz weryfikuje koszty wskazane przez przedsiębiorstwo pod względem celowości ich podnoszenia. 
Weryfikacja na tym etapie polega na zbadaniu opracowanych taryf wg kryterium zgodności z prawem oraz 
celowości ponoszonych kosztów. Nie ulega wątpliwości, że wniosek o zatwierdzenie taryf przygotowany przez 
przedsiębiorstwo powinien zawierać wszelkie elementy zawarte w ustawie oraz rozporządzeniu wykonawczym 
do ustawy. W niniejszej sprawie – po pierwsze stwierdza się brak załączonego aktualnego wieloletniego planu 
modernizacji i rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. Zgodnie z art. 21 ust. 5 ustawy plan 
spełniający warunki określone w ustawie powinien być uchwalony przez Radę Gminy w terminie 3 miesięcy od 
dnia przedłożenia planu Burmistrzowi. 

Inną wadą formalną jest brak określonych w par. 4 ust. 1 i 2 rozporządzenia Ministra Budownictwa z 28 
czerwca 2006 roku w sprawie zatwierdzania taryf obowiązkowych elementów taryfy, tj. warunki stosowania 
cen i stawek opłat zawartych w taryfach. 

Weryfikacja obejmuje również sprawdzenie kosztów wskazanych w ewidencji księgowej przedsiębiorstwa 
pod kątem celowości ich podniesienia. Z przekazanej dokumentacji przez Burmistrza P. Długosza widnieje 
tylko w piśmie zapis, że po uzyskanych wyjaśnieniach stwierdza zgodność opracowania przedłożonego przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Lwówku. Natomiast brak jest informacji, w jaki sposób organ wykonawczy 
sprawdził czy przedłożone taryfy i plan został opracowany zgodnie z przepisami ustawy oraz czy weryfikacja 
taryf jest zgodna z prawem oraz czy uzasadniona jest celowość podnoszonych kosztów. 

Pomimo tych braków formalnych Burmistrz sporządził pismo, w którym proponuje podjęcie uchwały 
o dopłacie do taryfowych grup odbiorów i podkreśla, że złożony wniosek ZGK sp. zo.o. w sposób jednoznaczny 
podaje wszystkie konieczne informacje jak również jest zgodny z zapisami ustawy. Dokonując oceny tego 
pisma zauważyć należy, że pisemne stanowiska Burmistrza w zakresie weryfikacji taryf w zasadzie powinno 
przybrać formę zarządzenia, gdyż skierowanie do Rady Gminy wniosku o podjęcie uchwały o określonej treści 
jest niemożliwym, gdyż nie można domniemywać rezultatu weryfikacji taryf. Ponadto dopełnienie tego 
obowiązku przez organ wykonawczy jest równie istotny z punktu widzenia proceduralnego. 

Z uwagi na powyższe, w celu dbania o kontrole poprawności procedury zatwierdzania taryf podjęcie uchwały 
jest konieczne. 
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Burmistrz Miasta i Gminy  
Lwówek 

Piotr Długosz
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